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Доброго ранку всім! 
 
23 червня 2022 року стало важливою віхою для нашого європейського проєкту. Це день, 
у який Європейська Рада дійшла історичної згоди надати статус кандидата Україні та 
Молдові, а також чітку європейську перспективу Грузії.  
 
За останні півтора року Україна швидко просунулася на шляху виконання всіх своїх 
цілей, ухваливши необхідне законодавство і реформи, навіть у найскладніших умовах.  
 
Те саме стосується Молдови.  
 
Шановні колеги!  
 
Ми знаходимося на порозі ще одного історичного моменту для нашого Європейського 
Союзу. І саме нам вирішувати, чи історична можливість буде використана, чи вона стане 
історичною невдачею.  
 
Відстань між цими двома шляхами дуже часто надзвичайно вузька.  
 
Наразі настав час виконати нашу обіцянку, продемонструвати єдність і солідарність, 
продемонструвати хоробрість і рішучість, продемонструвати, що це може стати 
виграшною ситуацією для всіх.  
 
Відкриття переговорів про вступ до ЄС з Україною та Молдовою є наступним кроком.  
 
Я розумію, що це доленосне рішення. Я розумію, що це непросто для деяких за цим 
столом, і я поважаю це. Але це рішення виноситься не з міркувань політичної 
доцільності. Це рішення, засноване на заслугах, на повазі до наших критеріїв, на тому, 
що кожна країна йде своїм власним шляхом до цілей, що ми перед ними ставимо.  
 
Глобальна геополітична ситуація свідчить про те, що також існує ціна бездіяльності.  
 
Як я заявила вчора на саміті ЄС-Західні Балкани, для всіх нас відчинилося вікно 
можливостей. Нам не слід його захлопувати.  
 
Дозвольте мені сказати, що коли йдеться про підготовку наших сусідів до вступу до ЄС, 
ми готові відіграти свою роль. Між Європейським парламентом і Верховною Радою 
України вже існують міцні відносини. Нещодавно ми підписали оновлений Меморандум 
про взаєморозуміння щодо підтримки парламентської демократії між нашими двома 
парламентами. Це практичний спосіб, у який ми, Європейський парламент, можемо 
допомогти Україні підготуватися до майбутнього вступу до ЄС.  
 
Так само і у випадку Молдови. Наші програми підтримки демократії та тісне 
партнерство з Парламентом Молдови вже доводять свою цінність для європейського 
шляху Молдови.  
 



Розширення ЄС є нашою найпотужнішою геополітичною, стратегічною й орієнтованою 
на майбутнє інвестицією. Здатність до трансформації — це те, що нам усім добре відомо. 
Розширення, засноване на заслугах, зміцнює наш континент, наш Європейський Союз і 
наш спосіб життя.  
 
На Західних Балканах ми повинні бути обережні, щоб не послабити амбіції або 
мотивацію з обох сторін. Ми всі побачили тривожне зниження проєвропейських 
настроїв у регіоні, навіть серед молоді. Надію слід перетворити у відчутні результати, 
інакше вона випарується.  
 
Кожній країні-кандидатці слід іти до членства в ЄС своїм власним шляхом — шляхом, 
заснованим на заслугах. Це буде нелегко, і як багато хто з нас тут може пам’ятати і 
засвідчити, це також займе деякий час.  
 
Але поки країни проводять реформи і досягають змін, ми повинні бути готові зробити 
те саме. Це означає продовжувати дискусії про те, як повинно виглядати майбутнє 
Європейського Союзу, починаючи з місця Румунії та Болгарії в Шенгенській зоні.  
 
Дивлячись уперед, внесок Європейського парламенту у реформи викладений у нашій 
доповіді щодо внесення змін до Договорів Європейського Союзу, яка є належною 
основою для цих роздумів, і я сподіваюся, що ця тема буде обговорюватися на майбутній 
зустрічі.  
 
Тим часом війна в Україні триває. Нам слід залишатися непохитними в нашій 
політичній, військовій, гуманітарній та фінансовій підтримці, навіть якщо надавати її 
стає складніше. Це є наскільки моральним, настільки й стратегічним обов’язком. Також 
має стратегічне значення досягнення угоди про новий 50-мільярдний Механізм 
підтримки України, за який Європейський парламент проголосував цього жовтня. Тому 
що йдеться про інвестиції й розвиток. Для України і Європи.  
 
Механізм підтримки України сприятиме відновленню, відбудові й модернізації країни, 
що означає менше бюджетної підтримки в майбутньому.  
 
Слід підкріпити достатніми ресурсами реалізацію нашої мети — стати більш сильними, 
більш об’єднаними й більш конкурентоспроможними на тлі все більш мінливого й 
ворожого світу. І багатьом все ще здається, що ми просто відкладаємо неминучу 
необхідність ухвалити важкі фінансові рішення.  
 
Пандемія, вторгнення в Україну, зміна клімату, енергетика й кризи через збільшення 
прожиткового мінімуму — усе це справило вплив. Зростання відсоткових ставок 
призвело до збільшення наших витрат на позики в рамах інструменту «ЄС наступного 
покоління». Наші багаторічні фінансові рамки (БФР) розтягнуті до своєї межі з 
урахуванням завдань, що ми ухвалили разом. Тому на цій Європейській Раді маємо 
досягти такої угоди, що поважала б прерогативи Європейського парламенту як 
бюджетного органу, як встановлено в Договорах Європейського Союзу; що віднайшла 
б структурне рішення для управління витратами на позики — частиною цього рішення 
був би прогрес стосовно власних ресурсів; що поважала б спільні цінності 
Європейського Союзу і не ставила б під загрозу верховенство права; що гарантувала б 
спроможність ЄС ефективно реагувати на кризи й непередбачені обставини; що не 



урізала б у майбутньому провідні програми, які для багатьох є яскравим уособленням 
Європейського Союзу.  
 
Саме тому Європейський парламент неодноразово закликав до перегляду БФР, і ми 
готові вести це обговорення й надалі.  
 
Візьмемо приклад з того, як ми досягли угоди щодо першого у світі Акту про штучний 
інтелект і Акту про критичну сировину, за який Європейський парламент проголосував 
два дні тому; як разом ми успішно підвищуємо нашу енергетичну незалежність і 
забезпечуємо стимули для використання екологічно чистої енергії; як ми ухвалили 
законодавство щодо газових сховищ та зменшення попиту на газ і що ми знаходимося 
на фінішній прямій реформування наших ринків електроенергії; і з того, що ми є 
світовими лідерами у прогресивній ринковій кліматичній політиці.  
 
Ми досягли того, що здавалося неможливим. Ми можемо зробити це знову.  
 
Те саме стосується наших дій на Близькому Сході, де нам слід зробити більше, щоб 
вирішити гуманітарну ситуацію в Газі, ситуацію, що склалася після теракту, вчиненого 
7 жовтня в Ізраїлі, та ситуацію на ширшому Близькому Сході. Європейський Союз може 
взяти на себе провідну роль у прокладанні шляху вперед, плануванні на майбутнє, 
наданні допомоги у відбудові, в державотворенні і прагненні до реальної, сталої й 
тривалої стабільності, заснованої на рішенні про створення двох держав. Навіть у тумані 
війни нам слід говорити про мир, як врятувати невинні життя, припинити терор, 
забезпечити повагу до міжнародного права і про те, як ми можемо сьогодні 
запропонувати палестинцям перепочинок і надію ізраїльтянам. Ми також повинні 
забезпечити, щоб Західний берег не став новою регіональною точкою спалаху.  
 
І наостанок дозвольте мені зробити заклик щодо Пакту про міграцію та притулок. Ми 
підійшли до нього ближче, ніж протягом десятиріччя. Я маю надію. Нам слід 
скористатися цим моментом. Досягнення угоди щодо цього пакету до кінця року 
означатиме вирішальну перемогу конструктивного проєвропейського центру 
напередодні початку року, що пройде під знаком виборів до Європейського парламенту. 
Ми можемо продемонструвати, що Європа має рішення щодо питань, які хвилюють 
наших громадян.  
 
Шановні колеги!  
 
На наших плечах лежить відповідальність за ухвалення правильних рішень, навіть якщо 
непросто їх ухвалювати, просувати їх і знаходити компроміси. Тому ми, врешті-решт, і 
займаємося політикою, щоб вигравати битви, що здаються неможливими... до того часу, 
звичайно, коли вони виграні. Ми маємо за плечима великий досвід і вже завершену 
законодавчу роботу.  
 
Європа продемонструвала, що ми можемо бути лідером, що ми можемо ухвалювати 
необхідні рішення, і сьогодні ми можемо знову стати лідером.  
 


